
 

          Villreinnemnda for Rondane og Sølnkletten 

 
 

PROTOKOLL FRA ARBEIDSUTVALGET – tlf.møte/mailbehandling januar  2020 
 
Deltakere: Jørund Båtstad, Janne Lunaas (sak 202/5-6), Arne Vadet (sak 2020/4-6) 
Innspill pr. mail fra Else Mari bjørke og Bjørn Moastuen 

INNKALLING TIL MØTE 1/2020: Arbeidsutvalget –telefonmøte 
Dato: 8.januar kl. 16.00 
 

SAKER:  

2020/1 RONDANE NASJONALPARKSTYRE – OPPFØLGING AV BYGGETILTAK VULUFJELL 

2020/2 RINGEBU – TILBYGG TIL EKSISTERENDE FRITIDSBOLIG OG UTHUS 

2020/3 RINGEBU – OPPSETTING AV UTHUS 

2020/4 RONDANE NASJONALPARKSTYRE – ORGANISERT RIDETUR 

2020/5 ALVDAL – OPPSETTING AV ANNEKS 

2020/6 ALVDAL – TILBYGG TIL BREISJØSETER TURISTHYTTE 

 
 

2020/1 RONDANE NASJONALPARKSTYRE – OPPFØLGING AV BYGGETILTAK 
VULUFJELL 

SAKSOPPLYSNINGER 

Nasjonalparkstyret for Rondane-Dovre har mottatt søknad om å bygge platting av tre utenfor to 
steinbuer innenfor nasjonalparken i Vulufjell, ved Rundhø og fremre Vulutjønn . Plattingene er 
allerede bygd, slik at det søkes i etterkant av oppsettingen. En av plattingene er 1,5 x 5 meter, 
størrelsen på den andre plattingen er ikke oppgitt. Av vedlagte bilder ser imidlertid denne ut til å 
være litt større. 
 
Plattingene ble oppdaget da SNO gjennomførte bygningskontroll i verneområdene i 2018.  
 

VURDERING 

Verneforskriften tillater vedlikehold av eksisterende bygninger der vedlikeholdet skjer i samsvar med 
tradisjonell byggeskikk, og det vises i oversendelsen fra nasjonalparkstyret bl.a. til at spredtliggende 
steinbuer i forvaltningsplanen er betegnet som bygningsmiljøer med særlig stor verneverdi. 
 
Villreinenmndas oppgave er imidlertid å vurdere plattingene i forhold til villreinhensyn. Det er 
vanskelig å se at plattinger av denne størrelsen og uten overbygg vil generere mer ferdsel i området. 
Ut fra villreinhensyn alene, er det ikke forhold som tilsier at plattingene ikke kan bygges (dvs. bestå). 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Villreinnemnda mener det er positivt at nasjonalparkstyret følger opp kulturminnene i 
verneområdet. Villreinnemndas oppgave er imidlertid å vurdere plattingene i forhold til 
villreinhensyn. Det er vanskelig å se at plattinger av denne størrelsen og uten overbygg vil generere 
mer ferdsel i området. Ut fra villreinhensyn alene, er det ikke forhold som tilsier at plattingene ikke 
kan bygges (dvs. bestå). 



 

STYRETS BEHANDLING 

Else Mari Bjørke hadde meldt fra pr. mail at hun støttet forslaget til vedtak. 
 

VEDTAK 

Villreinnemnda mener det er positivt at nasjonalparkstyret følger opp kulturminnene i 
verneområdet. Villreinnemndas oppgave er imidlertid å vurdere plattingene i forhold til 
villreinhensyn. Det er vanskelig å se at plattinger av denne størrelsen og uten overbygg vil generere 
mer ferdsel i området. Ut fra villreinhensyn alene, er det ikke forhold som tilsier at plattingene ikke 
kan bygges (dvs. bestå). 
 
 

2020/2 RINGEBU – TILBYGG TIL EKSISTERENDE FRITIDSBOLIG OG UTHUS 

SAKSOPPLYSNINGER 

 
Ringebu kommune har mottatt søknad om tilbygg (20 m2) til eksisterende fritidsbolig (32 m2) og 
oppføring av frittstående uthus (15 m2). Tilbygget skal inneholde soverom og kjøkken, uthuset skal 
inneholde ved og utstyr. Totalarealet etter evt. utbygging blir på 67m2.  
 
Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten og villreinens arealbruk 
Eiendommen ligger i buffersona i regional plan, der det kan gis rom for tilbygg, uthus og anneks på 
godkjente bebygde fritidseiendommer utenfor regulert felt innenfor en øvre ramme på 120 m2.  
 
 

 
 
Utsnitt fra regional plan for Rondane-Sølnkletten. Lilla prikk markerer plassering av eiendommen 

Nasjonalt villreinområde Buffersone Utviklingssone 



GPS-merkede simler i perioden mars 2010 tom april 2018. (Lilla prikk er hyttas plassering) 

Kilde: http://server.villrein.no/fokus/rn/ 

 

VURDERING 
 
Hytta har ifølge vedlagte tegninger to små soverom i dag. Det ene av disse er på tegningen vist som 
vask og garderobe, mens tilbygget skal inneholde et noe større soverom og kjøkken. Antall soverom 
økes derfor ikke. Totalarealet vil med den foreslåtte utbyggingen fortsatt være begrenset (67 m2). 
I arbeidet med kommuneplanens arealdel (vedtatt juni 2019) ble det gjennomført en 
konsekvensvurdering mht. utvidelsesmuligheter for eksisterende, spredt fritidsbebyggelse i LNF-
områdene. Gjennomsnittsstørrelsen på ca. 400 hytter i dette området var på 81 m2, dvs. større enn 
nytt totalareal for den eiendommen det søkes utvidelser for.  
 
Et uthus med bod og vedskjul vil ikke medføre økning av boarealet.  Det er imidlertid viktig at slike 
bygg ikke seinere omgjøres til oppholdsrom. Dette kan gjøres ved å sette vilkår om at det ikke er 
tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Eksisterende hytte ligger i buffersona for regionalplanen. Totalarealet etter evt. utvidelse vil fortsatt 
ligge under gjennomsnittsarealet for hytter i området, og være relativt beskjedent. Antall soverom 
økes ikke, selv om ett av soverommene får økt størrelse.  
 
Ut fra disse momentene har villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av 
uthus som omsøkt, gitt at det blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
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STYRETS BEHANDLING 

Bjørn Moastuen hadde meldt inn pr. mail at han støttet forslag til vedtak. 

VEDTAK 
Eksisterende hytte ligger i buffersona for regionalplanen. Totalarealet etter evt. utvidelse vil fortsatt 
ligge under gjennomsnittsarealet for hytter i området, og være relativt beskjedent. Antall soverom 
økes ikke, selv om ett av soverommene får økt størrelse.  
 
Ut fra disse momentene har villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av 
uthus som omsøkt, gitt at det blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 

 

2020/3 RINGEBU – OPPSETTING AV UTHUS 

SAKSOPPLYSNINGER 

Ringebu kommune har mottatt søknad om oppføring av frittstående bod (24 m2). Boden skal 
inneholde vedbod/redskapsbod, teknisk rom og badstue. Eksisterende bod vil bli bygd om til bad i 
forbindelse med installasjon av strøm og vatn. 
 
Totalareal etter evt. utbygging blir på 104 m2 BRA.   
 
Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten og villreinens arealbruk 
Eiendommen ligger i buffersona i regional plan, der det kan gis rom for tilbygg, uthus og anneks på 
godkjente bebygde fritidseiendommer utenfor regulert felt innenfor en øvre ramme på 120 m2.  
 
 

 
 
Utsnitt fra regional plan for Rondane-Sølnkletten. Lilla prikk markerer plassering av eiendommen 

Nasjonalt villreinområde Buffersone Utviklingssone 



GPS-merkede simler i perioden mars 2010 tom april 2018. (Lilla prikk er hyttas plassering) 

Kilde: http://server.villrein.no/fokus/rn/ 

 

VURDERING 
 
Et uthus med bod og vedskjul vil ikke medføre økning av boarealet.  Det er imidlertid viktig at slike 
bygg ikke seinere omgjøres til oppholdsrom. Dette kan gjøres ved å sette vilkår om at det ikke er 
tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av uthus som omsøkt, gitt at det 
blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 

STYRETS BEHANDLING 

Bjørn Moastuen hadde meldt inn pr. mail at han støttet forslag til vedtak. 

 

VEDTAK 
Villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av uthus som omsøkt, gitt at det 
blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
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2020/4 RONDANE NASJONALPARKSTYRE – ORGANISERT RIDETUR 
 

SAKSOPPLYSNINGER 

Rondane-Dovre nasjonalparkstyre har mottatt søknad om en firedagers ridetur fra Hjerkinn til 
Rondablikk i forbindelse med musikkfestivalen Rondaståk 2020, i perioden 15. juni til 18.juni. Turen 
vil omfatte 15 hester og ryttere.  
 
Turen er en utvidelse av tilbudet ved en eksisterende reiselivsbedrift. Omsøkt rute er vist under. 
 

 
Dag 1 Fra Hjerkinn langs T-merka sti til Grimsdalshytta      Dag 2 Fra Grimsdalshytta til Høvringen 
 
 

 
Dag 3 Fra Høvringen til Mysusæter                                     Dag 4 Fra Mysusæter til Rondablikk 

  



Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 

 
De tre første dagen av turen vil gå i hovedsak i nasjonalt villreinområde. Retningslinjene for nasjonalt 
villirenområde sier bl.a.: 
«Større arrangement, konkurranser, aktiviteter og lignende skal legges til områder, trasèer og tider 
der de kommer i minst mulig konflikt med villrein, og der de kan skape størst mulig ringvirkninger for 
lokalsamfunnet……Organiserte aktiviteter og opplevelser bør i størst mulig grad benytte eksisterende 
vegnett og godt merkede stier og løyper». 
 

 
 
Ruta grovt inntegna i forhold til regionalplanen for Rondane-Sølnkletten 
 
 
Villreinens arealbruk 
I forhold til villreinens arealbruk de siste årene, dokumentert gjennom GPS-registreringer (se figur 
neste side), er særlig dag 1 og 2 av turen konfliktfylt i forhold til villreinen.  



 

GPS-merka simler – juni og august 

Kilde: Kartfortelling Rondane – NINA (http://server.villrein.no/fokus/rn/) 

 

VURDERING 
Det foreligger nå en omfattende forskningsmessig dokumentasjon om presset på villreinens 
levearealer i Rondane fra menneskelig ferdsel og inngrep (se særlig «Villrein og ferdsel i Rondane. 
Sluttrapport fra GPS-merkeprosjektet 2009–2014. Strand, O., Gundersen, V., Jordhøy, P., Andersen, 
R., Nerhoel, I., Panzacchi, M. & Van Moorter, B. 2014. NINA Rapport 1013» og 
http://server.villrein.no/fokus/rn/).   
 
I 2019 har en hatt et betydelig utbrudd av fotråte på villreinen i Rondane Nord. Det er etter jakta 
foretatt strukturtellinger gjennom filming på et utvalg av dyrene i Rondane. Resultatene er under 
bearbeiding, og det er heller ikke foretatt en totaltelling. Men resultatene kan, og det understrekes 
kan, tyde på at omtrent halvparten av kalvene fra sommerens telling er borte i tillegg til jaktuttaket. 
Det vil i så fall ligne på frafallet av kalver på Hardangervidda 
 
Fotråte-utbrudd ser ut til å variere fra år til år. Årsakene til slike utbrudd er også fortsatt uklare, men 
ser ut til å samvariere med tettheten av dyr, dvs. når det står for mange dyr på et for lite areal. I 
første del av sommeren sto mange dyr nord for Grimsdalsvegen, og disse krysset Grimsdalen sørover 
først i midten av juli. Norsk institutt for naturforskning har advart mot at det kan oppstå en barriere-
effekt i Grimsdalen i sommersesongen når veien er åpen. En slik barriere-effekt vil føre til ytterligere 
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fragmentering av stammen i Rondane nord. Fotråteutbruddet er uansett nok et faresignal om 
sårbarheten til villreinstammen i Rondane Nord, og betydningen av å ikke øke presset på villreinens 
leveområder ytterligere. https://www.villrein.no/aktuelt/fotrte-hos-villrein-et-faresignal-fra-vrt-
viktigste-miljbarometer) 
 
Rideturen er ment å foregå i midten av juni, dvs. på et tidspunkt når reinskalvene fortsatt er relativt 
små, og forstyrrelser er uønsket. Det søkes her om en tur i løpet av 2020. Det vises imidlertid til at 
turen arrangeres for å utvide sesongen og tilbudet på reiselivsbedriften søknaden kommer fra. 
Rondaståk er et årlig arrangement. Dersom den omsøkte rideturen blir en suksess, er det trolig at det 
vil bli søkt om slike turer årlig framover. 
 
En oppsummering av saker behandlet i villreinnemnda for Rondane og Sølnkletten over siste tre-års-
periode viser at det i Rondane-området er svært mange søknader om mindre og isolert sett 
uproblematiske tiltak (http://server.villrein.no/fokus/rn/). Sumeffektene av mange små tiltak blir 
imidlertid store. For å ivareta villreinen i Rondane er det helt nødvendig at ulike 
forvaltningsmyndigheter tar disse sumeffektene på alvor, slik naturmangfoldlovas §10 setter krav 
om.  

Nasjonalparkstyret har utarbeidet retningslinjer for organisert ferdsel i området Høvringen-
Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. Det er 
uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert ferdsel, 
uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

I tillegg til den dokumentasjonen som er framkommet gjennom NINAs store forskningsprosjekt i 
Rondane-området, understreker fotråteutbruddet sommeren 2019 hvor sårbar villreinen i området 
er. For å ivareta villreinen i Rondane er det derfor helt nødvendig at ulike forvaltningsmyndigheter 
tar sumeffektene av mange små tiltak på alvor, slik naturmangfoldlovas §10 setter krav om.  

Nasjonalparkstyret har utarbeidet retningslinjer for organisert ferdsel i området Høvringen-
Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. Det er 
uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert ferdsel, 
uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 
 
De to første etappene av turen vil gå gjennom områder villreinen har benyttet de siste årene i den 
perioden turen er planlagt. Turen er planlagt i midten av juni, et tidspunkt hvor kalvene fortsatt er 
forholdsvis små, og forstyrrelser uønsket.  
 
Villreinnemnda vil derfor sterkt frarå at dispensasjon innvilges som omsøkt. Dersom 
nasjonalparkstyret likevel finner å innvilge dispensasjon, vil villreinnemnda vurdere å påklage 
vedtaket. 

 

STYRETS BEHANDLING 

Turen er planlagt gjennom noen av de mest uberørte og sårbare områdene i Rondane Nord. Det vil 

være uheldig å få en trafikkøkning i disse områdene. Nemnda har registrert en økning i organiserte 

turer inn i villreinområdene den siste perioden, og mener denne utviklingen nå må styres samla sett.   
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VEDTAK 

I tillegg til den dokumentasjonen som er framkommet gjennom NINAs store forskningsprosjekt i 
Rondane-området, understreker fotråteutbruddet sommeren 2019 hvor sårbar villreinen i området 
er. For å ivareta villreinen i Rondane er det derfor helt nødvendig at ulike forvaltningsmyndigheter 
tar sumeffektene av mange små tiltak på alvor, slik naturmangfoldlovas §10 setter krav om.  

Nasjonalparkstyret har utarbeidet retningslinjer for organisert ferdsel i området Høvringen-
Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. Det er 
uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert ferdsel, 
uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 
 
De to første etappene av turen vil gå gjennom områder villreinen har benyttet de siste årene i den 
perioden turen er planlagt. Turen er planlagt i midten av juni, et tidspunkt hvor kalvene fortsatt er 
forholdsvis små, og forstyrrelser uønsket.  
 
Villreinnemnda vil derfor sterkt frarå at dispensasjon innvilges som omsøkt. Dersom 
nasjonalparkstyret likevel finner å innvilge dispensasjon, vil villreinnemnda vurdere å påklage 
vedtaket. 
 
 

2020/5 ALVDAL – OPPSETTING AV ANNEKS 

SAKSOPPLYSNINGER 

Alvdal kommune har mottatt søknad om oppføring av anneks ved fritidsbolig. Bygningen skal 
benyttes til tekniske formål som solceller/batterier og utgjør 11,5 m2 BYA. Totalt bruksareal på 
eiendommen blir da 120 m2.  
 
Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 
Hytta som ønskes påbygd ligger i buffersona, se figur 1. I følge retningslinjene for regionalplanen kan 
det «gis rom for tilbygg, uthus og anneks på eksisterende godkjente bebygde fritidseiendommer 
utenfor regulert felt innenfor en øvre ramme på 120 m2 bruksareal (BRA)». 

 
Figur 1 Hyttas plassering er vist med blå prikk  

Nasjonalt villreinområde 

Buffersone 

Utviklingssone 



 

Villreinens arealbruk 

I Sølnkletten har en ikke GPS-merking av villrein. Som grunnlag for regionalplan Rondane-Sølnkletten 
ble det imidlertid utarbeidet en fagrapport om «Villreinen i Rondane. Status og leveområde» 
(Jordhøy, P. (red.) 20098, NINA Rapport 339). I rapporten er området avsatt som helårsbeite.  
 

     
Hyttas plassering er vist med blå prikk  

VURDERING 
Et uthus med bod og vedskjul vil ikke medføre økning av boarealet.  Det er imidlertid viktig at slike 
bygg ikke seinere omgjøres til oppholdsrom. Dette kan gjøres ved å sette vilkår om at det ikke er 
tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av uthus som omsøkt, gitt at det 
blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 

STYRETS BEHANDLING 

Ingen merknader. 

VEDTAK 
Villreinnemnda ikke innvendinger til at det gis tillatelse til oppføring av uthus som omsøkt, gitt at det 
blir satt vilkår om at det ikke er tillatt med pipe/ildsted i uthuset. 
 

 

 

 

  



2020/6 ALVDAL – TILBYGG TIL BREISJØSETER TURISTHYTTE 

SAKSOPPLYSNINGER 

Alvdal kommune har mottatt søknad om utvidelse av Breisjøseter turisthytte. Dagens 

overnattingskapasitet framgår ikke. I en artikkel i Østlendingen fra 2013 står det at Breisjøseter har 

48 sengeplasser. Kommunen har på forespørsel innhentet supplerende opplysninger fra eierne av 

turisthytta. Hytta har et eksisterende, frittstående selvbetjeningskvarter i dag med 6 sengeplasser. 

Det ønskes nå påbygd 6 ekstra senger på dette selvbetjeningskvarteret. Arealet vil da ifølge 

medsendte tegninger øke fra 33 m2 BYA til 80,5 m2 BYA. 

Breisjøseter har hittil åpnet til vinterferien. Eier oppgir i søknaden at det ikke er grunnlag med en så 

lang vintersesong, og at det med et større selvbetjeningskvarter vil være mulig å innskrenke den 

betjente sesongen. Denne enheten vil kunne følge åpningstidene til de andre selvbetjente hyttene 

rundt om i Alvdal vestfjell. Storgrytdalseter og Korsberghytta er i følge ut.no stengt i perioden 16. 

oktober til 14. februar. 

Når Breisjøseter er betjent er det nye selvbetjeningskvarteret tenkt brukt som et tilbud til grupper. 

Utvidelsen vil med andre ord bety en utvidelse av kapasiteten ved Breisjøseter hele året.  

Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 

Breisjøseter turisthytte ligger i nasjonalt villreinområde. Her skal «Ny utbygging eller andre tekniske 
inngrep som kan forringe nasjonalt villreinområde … unngås» i følge retningslinjene. Planen har 
imidlertid egne retningslinjer for turistvirksomhet og utmarksnæring, der «det legges vekt på å gi 
mulighet til utvikling av eksisterende turistbedrifter, småskala turistvirksomhet knyttet til 
eksisterende setre og utvikling av utmarksnæring basert på stedegne ressurser». Men «Ny virksomhet 
må også vurderes i forhold til sannsynlig effekt på villreinen sin arealbruk. Avbøtende tiltak for å styre 
ferdsel, samt begrensning i sesong skal vurderes».  
 
De særskilte retningslinjene for Sølen sier at «Utvikling av Breisjøseter turisthytte bør ses i 
sammenheng med omkringliggende seterbygninger og kulturmiljø/kulturlandskap jf. 
handlingsprogram». Tiltaket det henvises til i handlingsplanen er å «Utarbeide utviklingsplan for 
Breisjøseter med omkringliggende setermiljø, bebyggelse og kulturlandskap». 
 
Breisjøseter er også omtalt i selve planbeskrivelsen (mindre bindende enn retningslinjene), bl.a. at 
det bør gis muligheter for å utvikle turisthytta. 

Villreinens arealbruk 

I Sølnkletten har en ikke GPS-merking av villrein. Som grunnlag for regionalplan Rondane-Sølnkletten 
ble det imidlertid utarbeidet en fagrapport om «Villreinen i Rondane. Status og leveområde» 
(Jordhøy, P. (red.) 20098, NINA Rapport 339). I rapporten er området avsatt som 
helårsbeite/vinterbeite, og relativt nær trekkveier. Sølnkletten Villreinområde viser til at 
Breisjøseterområdet ligger i en sentral del av vinterbeiteområdet til villreinen. 
 



 

     
 
 
 
 
 

Breisjøseter er vist med blå prikk  
 

 
VURDERING 
 
Ferdselen i Sølnkletten er antatt å være på et lavt nivå, sammenlignet med Rondane. Forskningen  
Norsk Institutt for naturforskning har gjennomført i en flere norske villreinområder, viser imidlertid 
en begynnende barriere-effekt selv ved lave ferdselsvolum (30 passeringer pr. dag). Ser en Rondane-
Sølnkletten-området under ett, er det svært viktig at en unngår å utvikle et tilsvarende ferdselspress i 
Sølnkletten som det en har i Rondane.  
 
Regionalplanen åpner for utvidelser av eksisterende turistbedrifter.  I praktiseringen av 
regionalplanen for Rondane, og seinere Rondane-Sølnkletten, har da også utvidelser av 
reiselivsbedrifter vært prioritert framfor privat hyttebygging. Her er det imidlertid en reiselivsbedrift 
som ligger langt inne i det nasjonale villreinområdet, ikke i randsona. I regionalplanen anbefales det å 
utarbeide en utviklingsplan for Breisjøseterområdet. Det er etter det vi kjenner til, ikke gjort.  
 
Fra ut.no ser det ut til at dagens selvbetjeningskvarter på Breisjøseter har åpent hele året utenom de 
tidene hytta er betjent, mens de to selvbetjeningshyttene i området har stengt i perioden 16. 
oktober til 14. februar. Søker åpner for at selvbetjeningskvarteret på Breisjøseter kan følge disse 
åpningstidene. I og med at det ikke er lagt ved trafikktall for selvbetjeningskvarteret i denne 
perioden, er det imidlertid uklart om en stenging fra medio oktober til medio februar vil ha noen reell 
effekt. Ei såpass stor hytte som det her er snakk om, med eget kjøkken og oppholdsrom, åpner for at 
selvbetjeningskvarteret i større grad enn i dag kan bli brukt som base for turer i området, i stedet for 
tradisjonelle hytte-til-hytte-turer. 



Siden regionalplanen ble endelig godkjent i 2013 har kunnskapsgrunnlaget om menneskelig ferdsels 

påvirkning på villreinen blitt vesentlig styrket. Med den utviklingen en nå ser for villreinstammen i 

Rondane, er behovet for å holde ferdselen på et lavt nivå i Sølnkletten, blitt langt større i samme 

periode. Ut fra et føre-var-perspektiv er det derfor lite ønskelig å utvide antall sengeplasser på 

Breisjøseter. Dersom nåværende selvbetjeningskvarter er i dårlig forfatning, kan det imidlertid 

aksepteres en standardheving og utviding for å få bedre kjøkkenfasiliteter/oppholdsrom.  

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Villreinnemnda er i utgangspunktet positive til å styrke næringsgrunnlaget for lokale turistbedrifter.  
Breisjøseters lokalisering er imidlertid spesiell ved at den ligger langt inne i nasjonalt villreinområde, 
(ikke i randsona), i et sentralt vinterbeiteområde.  
 
Siden regionalplanen ble endelig godkjent i 2013 har kunnskapsgrunnlaget om menneskelig ferdsels 
påvirkning på villreinen blitt vesentlig styrket. Med den utviklingen en nå ser for villreinstammen i 
Rondane, er det ut fra villreinhensyn viktig å unngå å øke ferdselstrykket i Sølnkletten. Ut fra et føre-
var-perspektiv vil derfor villreinnemnda frarå at antall sengeplasser i selvbetjeningskvarteret på 
Breisjøseter utvides. En standardheving og utviding for å få bedre kjøkkenfasiliteter/oppholdsrom vil 
ikke være like problematisk. 
 
Villreinnemnda ber om å få kommunens vedtak tilsendt. 
 
 

STYRETS BEHANDLING 

En økning av overnattingskapasiteten på selvbetjeningskvarteret vil kunne gi økt trafikk vinterstid. 
Dette vil kunne øke trykket i et viktig vinterbeiteområde for villreinen. Det er viktig å unngå en 
utvikling i Sølnkletten slik den en har sett i Rondane. 
 
 

VEDTAK 

Villreinnemnda er i utgangspunktet positive til å styrke næringsgrunnlaget for lokale turistbedrifter.  
Breisjøseters lokalisering er imidlertid spesiell ved at den ligger langt inne i nasjonalt villreinområde, 
(ikke i randsona), i et sentralt vinterbeiteområde.  
 
Siden regionalplanen ble endelig godkjent i 2013 har kunnskapsgrunnlaget om menneskelig ferdsels 
påvirkning på villreinen blitt vesentlig styrket. Med den utviklingen en nå ser for villreinstammen i 
Rondane, er det ut fra villreinhensyn viktig å unngå å øke ferdselstrykket i Sølnkletten. Ut fra et føre-
var-perspektiv vil derfor villreinnemnda frarå at antall sengeplasser i selvbetjeningskvarteret på 
Breisjøseter utvides. En standardheving og utviding for å få bedre kjøkkenfasiliteter/oppholdsrom vil 
ikke være like problematisk. 
 
Villreinnemnda ber om å få kommunens vedtak tilsendt. 
 


